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کرمانشاه
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رئیس اداره محیط زیست کرمانشاه:

»هشیلان« احتمالا اواخر 
زمستان احیاء می شود

رئیس اداره محیط زیست شهرستان کرمانشاه معتقد 
است، احتمالا تالاب هشیلان در اواخر زمستان احیاء 

خواهد شد.
محمدحسین فلاحتی  از تاثیر بارش های اخیر بر وضعیت منابع 
آبی کرمانشاه از جمله تــالاب هشیلان یاد کرد و گفت: اگرچه 
بارش های خوبی داشتیم، اما این بارش ها کمکی به احیا کامل 

تالاب هشیلان نکرده است.

3
وعده ای که زود عملی شد

شهردار کرمانشاه با اشاره به اهمیت خدمت رسانی مدیران در جمهوری اسلامی 
به مردم گفت: شهدا را ناظر بر اعمال خود بدانیم.

  به گزارش واحد خبر اداره ارتباطات سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
کرمانشاه، اجتماع بزرگ دختران فاطمی بمناسبت سالروز شهادت حضرت زهرا 
)س( عصر امروز شنبه ۲۵ آذرماه به همت سازمان فرهنگی شهرداری کرمانشاه 

و با حضور پیکر مطهر هفت شهید گمنام و شهید مدافع حرم رضا عباسی، 
حجت الاسلام غفوری نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه کرمانشاه، دکتر 
، فرماندهان نظامی و انتظامی،  ، اعضای شورای اسلامی شهر نوروزی شهردار
دانش آموزان، دانشجویان و عموم شهروندان در تالار انتظار شهر کرمانشاه 

برگزار شد.
، روز  دکتر نادر نوروزی شهردار کرمانشاه در این اجتماع باشکوه، اظهار کرد: امروز
تجدید میثاق با بزرگترین الگوی انسان ها و به خصوص زنان در بشریت است. 
« از حضرت زهرا )س( یاد می کند  وی افزود: خداوند در قرآن با عنوان »خیر کثیر
، امر به شکر می کند. شهردار کرمانشاه تصریح  و پیامبر اکرم )ص( برای این خیر
کرد: امیدواریم که خواهران جامعه ما از این الگو بهره ببرند و بتوانیم در برابر 
هجمه فرهنگی معاندین که تلاش آن ها برای تنزل ارزش والای زن است مقاومت 
کنیم، زیرا ما در مقابل آنان بزرگ ترین شخصیت عالم را داریم. وی بیان کرد: زنان 
کرمانشاهی شیر زنانی هستند که در ایام دفاع مقدس صلابت خود را ثابت کرده  
و عزیزان خود را تقدیم انقلاب کرده اند.نوروزی در پایان گفت: ما نباید شهدا را 

مردگان بپنداریم، آن ها زنده هستند و نزد خدا روزی می خورند.

معاون اجرایی و بهره برداری سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری منصوب شد.

به گزارش  جام جم ، احسان رحمانی دوشنبه )چهارم دی ماه( به عنوان معاون 
اجرایی و بهره برداری سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی 

شهرداری منصوب شد.

وی با حضور محسن دارابی رئیس سازمان مشاغل شهری و جمعی از کارکنان در 
سازمان مشاغل شهری معارفه شد.

گفتنی است پیش از این حمزه غلامی معاونت اجرایی و بهره برداری سازمان 
ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری را بر عهده داشت 

که این جایگاه هم اکنون به احسان رحمانی واگذار شده است.

تش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمانشاه از حریق  رئیس سازمان آ
یک دستگاه اتوبوس در محور کرمانشاه-بیستون خبر داد.

به گزارش مرکز طلاع رسانی شهرداری کرمانشاه، غلامرضا رضایی اظهار کرد: 
تش سوزی یک دستگاه اتوبوس در  دوشنبه )چهارم دی ماه( یک مورد آ

جاده بیستون اتفاق افتاد.
زشی رخش به مرکز پیام سازمان  ود: این حادثه مقابل مجتمع ور وی افز
تش نشانان ایستگاه های شماره سه، پنج، هفت و  اعلام شد و بلافاصله آ
نجات مرکزی با خودروهای سبک و سنگین اطفایی و نجات به محل حادثه 

اعزام شدند. 
تش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمانشاه تصریح  رئیس سازمان آ
تش نشانان با توجه به بعد مسافت، در کمترین زمان ممکن در محل  کرد: آ
حادثه حاضر شده و مشاهده کردند که یک دستگاه اتوبوس مسافربری به 

تش سوزی شده است. دلیل نامشخصی دچار آ
رضایی عنوان کرد: خوشبختانه مسافران تخلیه شده بودند و هیچ مورد 
توسط  به سرعت  تش  آ و  بود  نشده  ایجاد  مسافران  برای  مصدومیت 

تش نشانی خاموش و به صورت کامل مهار شد.  پرسنل آ
وی در پایان اضافه کرد: این حادثه مصدومیت و تلفات جانی نداشته و 

علت آن نیز توسط کارشناسان بررسی خواهد شد.

)ویژه آتش نشانان( یادبود  مسابقات آمادگی جسمانی شهرداری های کشور
شهید باکری در هفته پایانی آذرماه با حضور پنج استان در شهر سنندج برگزار 

شد.
این مسابقات با حضور استان های کرمانشاه، ایلام، کردستان، لرستان و 
همدان در چهار رده سنی در شهر سنندج برگزار شد.  نمایندگان سازمان آتش 

ح ذیل موفق به کسب مقام شدند.  نشانی کرمانشاه  به شر
* آتش نشان رضا کهریزی مقام دوم رده  سنی زیر ۳۰ سال 

* آتش نشان آرمان قهرمانی مقام اول رده سنی ۳۰ تا ۳۵ سال 
* آتش نشان مصطفی الماسی مقام اول رده سنی ۳۵ تا ۴۰ سال
* آتش نشان هوشنگ رضایی مقام دوم رده سنی بالای ۴۰ سال

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه 
از  توجهی  قابل  اعتبارات   : گفت  کرمانشاه  هفت  منطقه  ؛شهردار 
فضای  و  شهری  ،خدمات  عمرانی  بخش های  بودجه ای  ردیف های 

سبز به بهسازی مسیر رودخانه چم  بشیر اختصاص یافته است.
:از سال گذشته تا کنون اقدامات مناسبی همچون  کنعانی افزود 
خاکبرداری ،بیس ریزی و زیر سازی درفاز ۳تا ۵ رودخانه چم بشیر 

انجام شده است  
وی آسفالت ریزی ،ساخت دیوار مالون ، جدول گذاری معابر اطراف 
رودخانه به صورت دوبل و تکی و لکه گیری را از دیگر اقدامات انجام 

شده در مسیر رودخانه چشم بشیر اعلام کرد .
 کنعانی با اشاره به لایروبی مکرر رودخانه ی چم بشیر گفت :بیش 
از ۸۰۰ تن زباله و ۱۸۰۰ تن نخاله نیز در این محدوده جمع آوری شده 
است .  وی احیا و گسترش فضای سبز در مسیر رودخانه چم بشیر 
را از دیگر برنامه های اجرا شده شهرداری منطقه هفت عنوان کرد  و 

یاد آور شد :تاکنون ۱۲۰ اصله نهال غرس شده است 
نواحی  در  آن  مسیر  و  بشیر  چم  رودخــانــه  اینکه  بیان  با   کنعانی 
در  هفت  منطقه  :شـــهـــرداری  داردگــفــت  ــرار  قـ شــهــرداری  مختلف 
سایر  از  بیشتر  سبز  فضای  و  شهری  ،خدمات  عمرانی  بخش های 

و  بشیر  چم  مشکلات  کاهش  بــرای  داده  اختصاص  اعتبار  نواحی 
مسیر آن 

و  لایروبی،بهسازی  قــانــون،  :طبق  افـــزود   هفت  منطقه   شــهــردار 
نگهداری  رودخانه های داخل شهر و حریم آن به عهده آب منطقه ای 
غرب و آبفا می باشد اما جهت زیبایی شهر و تعامل با دستگاه های 
چم  رودخــانــه  مسیر  در  را  مناسبی  اقــدامــات  شــهــرداری  مربوطه 
بشیر انجام داده است. گفتنی است  رود خانه چم بشیر از سراب 
طاقبستان در شمال شرقی شهر  کرمانشاه سرچشمه گرفته و پس 

از عبور از درون بخشی از شهر در نهایت به رود قره سو می ریزد .

شهردار کرمانشاه:شهردار کرمانشاه:

  زنان کرمانشاهی، صلابت خود را اثبات کرده اند

معاون اجرایی و بهره برداری سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداریمعاون اجرایی و بهره برداری سازمان ساماندهی مشاغل شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری

معاون اجرایی سازمان مشاغل شهری شهرداری کرمانشاه منصوب شد

تش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمانشاه خبر داد؛ تش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری کرمانشاه خبر داد؛رئیس سازمان آ رئیس سازمان آ

تش سوزی اتوبوس بین شهری در محور کرمانشاه-بیستون آ

با حضور استان های کرمانشاه صورت گرفت:با حضور استان های کرمانشاه صورت گرفت:

برگزاری مسابقات آمادگی جسمانی شهرداری های کشور یادبود شهید باکری در سنندج

ساماندهی مسیر رودخانه چم بشیر کرمانشاه



خبر

اجتماعی 2
تلاش  با  گفت:  کرمانشاه  استان  گاهی  آ پلیس  رئیس   
ــی در  ــاپ زن ــان یــک بــانــد ســه نــفــره جــیــب بــری و ق ــاه ــاراگ ک
کرمانشاه منهدم و اعضای آن در بازجویی ها به ارتکاب ۱۵ 

فقره سرقت اعتراف کردند. 
چند  وقــوع  از  پس  داشــت:  اظهار  کرمی"  "علی  سرهنگ 
مورد سرقت به عنف، قاپ زنی و جیب بری در کرمانشاه، 

رسیدگی به موضوع در دستور کار قرار گرفت.
ادامه  سرقت ها،  این  عوامل  دستگیری  به  اشــاره  با  وی 
شد  مشخص  گاهی  آ پلیس  گسترده  تحقیقات  در  داد: 
زندانی  و  دستگیر  دیگری  جرم  به  قبلا  باند  عضو  سه  هر 
شده اند که با هماهنگی های انجام شده این افراد جهت 

بازجویی در اختیار کاراگاهان قرار گرفتند.

ــان در  ــارق ــرد: س گــاهــی اســتــان تــصــریــح کـ آ رئــیــس پلیس 
عنف،  به  سرقت  فقره   ۱۵ ارتکاب  به  مجدد  بازجویی های 

قاپ زنی و جیب بری در شهر کرمانشاه اعتراف کردند.
این  در  پــرونــده ای  تشکیل  از  پــایــان  در  کــرمــی  سرهنگ 
خبر  قضایی  دستگاه  به  آن هــا  ــاره  دوب معرفی  و  خصوص 

داد.

گاهی استان  رئیس پلیس آ
کرمانشاه خبر داد:

انهدام باند جیب بری 
در کرمانشاه و کشف ۱۵ 

فقره سرقت وزنامه د  ر کرمانشــاه ضمیمــه رایگان ر
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مدیرکل محیط زیست استان کرمانشاه؛
روز   2۶ امـــســـال  کـــرمـــانـــشـــاه  هـــــوای 

غیراستاندارد بود
هــوای  کرمانشاه،  اســتــان  زیست  محیط  مدیرکل  گفته  بــه 
استان در ۹ ماهه امسال ۲۶ روز غیراستاندارد بوده که این 
تعداد نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش حدود دو 
اشــاره به وضعیت  با   ، احــد جلیلیان  سومی داشته اســت. 
بــراســاس داده هــــای ایستگاه های  ــای غــیــراســتــانــدارد  ــ روزه
امسال،  ماهه  در ۹  اســتــان  سطح  ــوای  ه آلــودگــی  سنجش 
گفت: طی این مدت در کرمانشاه ۱۴ روز شرایط غیراستاندارد 
داشتیم که همگی وضعیت هشدار بــوده اســت. در اسلام 
آبادغرب نیز شش روز هوای غیراستاندارد و هشدار را شاهد 
سرپل  در  غیراستاندارد  هــوای  با  روزهــای  تعداد  وی  بودیم. 
ذهاب را نیز ۱۶ روز اعلام کرد که شامل ۱۵ روز هشدار و یک 
هوای  روز   ۲۱ نیز  قصرشیرین  در  ــزود:  افـ و  ــوده  ب بحران  روز 
غیراستاندارد شامل ۱۸ روز هشدار و سه روز بحران را شاهد 
بودیم. مدیرکل محیط زیست استان کرمانشاه با بیان اینکه 
تعداد روزهــای غیراستاندارد در پاوه ۱۹ روز و همگی هشدار 
بوده، خاطرنشان کرد: بیشترین تعداد روزهای غیراستاندارد 
روز   ۲۵ شامل  که  داشتیم  روز   ۲۶ تعداد  به  و  کنگاور  در  را 
هشدار و یک روز اضطرار بوده است.جلیلیان از کاهش قابل 
به  نسبت  کرمانشاه  امسال  غبارآلود  ــای  روزه تعداد  توجه 
سال گذشته یاد کرد که نزدیک به دو سوم کاهش داشته و 
دلیل آن را نیز شرایط خوب بارش ها و همچنین اقداماتی که 
در عرصه بین المللی آغاز شده دانست.وی با اشاره به اینکه 
خوشبختانه تاکنون در کرمانشاه کانون ریزگردی شناسایی 
نشده است، عمده ریزگردهایی که جو استان را تحت تاثیر 
قرار می دهد را مربوط به کانون های خارج از کشور و استان 

دانست.
در  اینکه  بیان  با  کرمانشاه  استان  زیست  محیط  مدیرکل 
و  اســتــان  در  هــوا  کیفیت  سنجش  ایستگاه  حاضر ۹  حــال 
آبـــادغـــرب، ســرپــل ذهــاب،  کــرمــانــشــاه، اســـلام  در شهرهای 
قصرشیرین، پاوه و کنگاور داریم، تاکید کرد: با توجه به مرزی 
بودن استان و قرارگیری در معرض نفوذ ریزگردها، نیاز جدی به 
افزایش تعداد ایستگاه های سنجش کیفیت هوای کرمانشاه 

وجود دارد.

در حالیکه در کرمانشاه برای اجرای برخی  پروژ ه ها 
حتی چند دهه چشم انتظاری نیز مرسوم است، 
هیات  عضو  رشــیــدی،  دکتر  ویــژه  پیگیری  بــا  امــا 
رئیسه مجلس و نماینده مردم شریف کرمانشاه 
در مجلس شورای اسلامی، نیروگاه ۵۰۰ مگاواتی 
در  یورو  میلیون  چند  سرمایه گذاری  با  کرمانشاه 
اقدامی ماندگار  تا  نتیجه رسید  به  زمان چند ماه 

در تاریخ زیرساخت های انرژی استان باشد.
دکتر  که  بــود  امسال  اوایــل  جــام جــم،  گــزارش  به 
مجلس  در  کرمانشاه  نماینده  رشــیــدی  محمد 
 ۵۰۰ نیروگاه  یک  ساخت  وعــده  اسلامی  شــورای 
در  کــه  نیروگاهی  داد،  کرمانشاه  بــه  را  مــگــاواتــی 
شرایط ناترازی برق کشور و تنگنای جدی که برای 
شمار  به  عظیم  تحول  یک  شــده،  ایجاد  صنایع 

می رود.
ــرای  ــن نـــیـــروگـــاه مـــی تـــوانـــد پــایــانــی بـ ــ احـــــداث ای
ــق تــولــیــد و  ــ ســاعــت هــا خــامــوشــی صــنــایــع و رون

اشتغال در منطقه باشد.
در  و  امسال  ماه  فروردین  رشیدی  محمد  دکتر 
نــیــروگــاه ۵۰۰  ــداث  جمع خــبــرنــگــاران مــوضــوع احـ

مگاواتی را رسانه ای کرد.
ویژه  کار  این  انجام  برای  که  پیگیری هایی  از  وی 
گفت:  و  کرد  یاد  داشته  کرمانشاه  شهرستان  در 
کرمانشاه  در  نیروگاه  احــداث  پــروژه  تحقق  بــرای 
 ۲۰ ــدود  ح و  داشــتــم  ــاه   م  ۱۰ طــی  را  پیگیری هایی 

جلسه را برگزار کردیم تا موافقت آن را گرفتم.
نــمــایــنــده مـــردم کــرمــانــشــاه در مــجــلــس اضــافــه 
ــن نــیــروگــاه ۵۰۰ مــگــاواتــی بــه عــنــوان یک  کـــرد: ای
زیرساخت بزرگ انرژی احداث می شود که کارهای 
عــلاوه  نــیــروگــاه  ایــن  و  شــده  انــجــام  آن  مقدماتی 
کمک  استان  در  اشتغالزایی  به  می تواند  براینکه 
فولادی  صنایع  حضور  تا  شد  خواهد  سبب  کند، 

در استان جدی تر شود.
سیکل  نــوع  از  نیروگاه  ایــن  کــرد:  تاکید  رشیدی 

آلودگی زیست محیطی  ترکیبی است که کمترین 
محسوب  دنیا  روز  به  نیروگاه های  جزو  و  دارد  را  

می شود.
پیگیری ها برای تحقق این وعده همچنان ادامه 
داشت و کمتر از یک ماه بعد یعنی در اردیبهشت 
ماه نشستی با حضور مدیرعامل شرکت توسعه 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  فلزات  و  معادن 
در استانداری کرمانشاه و با حضور دکتر رشیدی 
تا پروژه عظیم نیروگاه ۵۰۰  برگزار شد  و استاندار 

مگاواتی چکش کاری نهایی شود.
نــیــز صراحتا  کــرمــانــشــاه  کــه اســتــانــدار  ــروژه ای  ــ پـ

حمایت جدی از آن را اعلام کرد.
کنونی  نیاز  را  برق  نشست  این  در  رشیدی  دکتر 
کــل کــشــور و کــرمــانــشــاه دانــســت و گــفــت: ایــن 
در  نــیــروگــاه  احـــداث  بــرای  گزینه  بهترین  اســتــان 
ایــن موضوع  کـــردن  کــه نهایی  بــود  کــشــور  غــرب 
پیگیری های  و  جلسات  و  ــرد  ب زمـــان  مــاه  ــازده  یـ

فراوانی صورت گرفت.

نظر  از  نیروگاه ها  احــداث  اگرچه  کــرد:  اضافه  وی 
اقتصادی چندان مقرون به صرفه نیست، اما به 
برای بخش  زیرساخت مهم خصوصا  عنوان یک 

صنعت ضروری است.
اینکه پیگیری های لازم برای اخذ  با بیان  رشیدی 
انجام  نیروگاه  این  گاز  و  آب  تخصیص  و  مجوزها 
شرکت  مدیرعامل  کرد  درخواست  شد،  خواهد 

این نیروگاه یک فرد بومی کرمانشاه باشد.
نهایت  در  تا  داشــت  ادامــه  همچنان  پیگیری ها 
اجــرایــی  عملیات  و  رشــیــدی  دکــتــر  ــزرگ  بـ ــده  وعـ
احداث نیروگاه برق ۵۰۰ مگاواتی پویای کرمانشاه 
ــور مـــعـــاون وزیـــــر صــمــت و جــمــعــی از  بـــا حـــضـ

مسئولین استانی ۲۲ آذرماه آغاز شد. 
این پروژه در  زمینی به مساحت ۴۵ هکتار و در 
محل شهرک صنعتی زاگرس کرمانشاه آغاز شد.

ــرای ســاخــت ایــن  ــ ــیــاز ب ــورد ن ــ ســرمــایــه گــــذاری م
برای  یورو  میلیون   ۱۲۰( یورو  میلیون   ۲۶۰ نیروگاه 
 ) بخار بخش  برای  یورو  میلیون   ۱۴۰ و  گاز  بخش 

بــود و مــقــرر شــده ظــرف مــدت ۳۶ مــاه بــه بهره 
برداری برسد.

اشتغال  بــه  کمک  ــرای  ب بــزرگــی  گــام  نیروگاه  ایــن 
این  ساخت  زمــان  در  زیــرا  هست،  نیز  کرمانشاه 
 ۱۳۰۰ برای  برداری  بهره  زمان  در  و  نفر   ۷۰۰ نیروگاه 
نفر اشتغال ایجاد خواهد شد که کمک بزرگی به 

معضل بیکاری کرمانشاه است.
نیاز  مـــورد  پــایــدار  ــرژی  انـ تامین  در  نــیــروگــاه  ایــن 
و  غربی  استانهای  معدنی  و  صنعتی  ح هــای  طــر
جنوبی غربی کشور نقش موثری خواهد داشت.

سرمایه گذاری ایمیدرو در کرمانشاه که با پیگیری 
نیروگاه  ایــن  بــه  تنها  شــد  محقق  رشــیــدی  دکتر 
از  بخشی  تنها  نیروگاه  بلکه  نمی شود،  محدود 
سرمایه گذاری چند میلیون یورویی در کرمانشاه 

است.
از  نیروگاه  این  زنی  کلنگ  آیین  در  رشیدی  دکتر 
 ۳۰۰ گــذاری  سرمایه  بــرای  ایمیدرو  ســازمــان  قــول 
و  نیروگاه  حوزه  در  کرمانشاه  در  یورویی  میلیون 

تولید خبر داد. 
وی ادامه داد: طبق قراری که با سازمان ایمیدور 
میلیون   ۳۰۰ سازمان  این  شده  مقرر  داشته ایم، 
و  نــیــروگــاهــی  ــوزه  حــ دو  در  کــرمــانــشــاه  در  ــورو  ــ ی

تولیدی سرمایه گذاری داشته باشد.
ایــمــیــدرو  در  بــیــان اینکه حــضــور ســازمــان  بــا  وی 
ــرای ایـــن اســتــان بــه هــمــراه  کــرمــانــشــاه بــرکــاتــی بـ
خــواهــد داشـــت، عــنــوان کـــرد: عـــلاوه بــرایــن یک 
ــان داشــتــیــم تــا در  ــازم ــی اولــیــه را بــا ایـــن س ــزن رای
و  کرمانشاه  فاضلاب  خانه  تصفیه  تکمیل  بحث 
استفاده از پساب آن برای مجموعه های صنعتی 
استان ورود داشته باشد که این امر هم به لحاظ 
صرفه جویی در مصرف آب و هم زیست محیطی 

اهمیت فراوانی دارد.
وی در ادامه گفت: قطعا حضور  و سرمایه گذاری 
استان  در  تولیدی  و  صنعتی  بــزرگ  سازمان های 
فرصت  یک  می تواند  کرمانشاه  مانند  محرومی 

بزرگ برای استان باشد.
در  اسلامی  ــورای  ش مجلس  رئیسه  هیات  عضو 
برق  مگاواتی   ۵۰۰ نیروگاه  پروژه  احداث  به  ادامه 
ــرد کــه مــی تــوانــد بعد  ــاره ک در کــرمــانــشــاه هــم اشـ

صادراتی هم داشته باشد.
در حالیکه در کرمانشاه برای اجرای برخی  پروژ ه ها 
حتی چند دهه چشم انتظاری نیز مرسوم است، 
 ۵۰۰ نــیــروگــاه  رشــیــدی  دکتر  ویــژه  پیگیری  بــا  امــا 
مگاواتی کرمانشاه با سرمایه گذاری چند میلیون 
یورو در زمان چند ماه به نتیجه رسید تا اقدامی 
استان  انــرژی  زیرساخت های  تاریخ  در  ماندگار 

باشد.
کرمانشاه همین  ۵۰۰ مگاواتی  نیروگاه  از عظمت 
ظرفیت  مجموع  حاضر  حــال  در  بدانیم  که  بس 
کــرمــانــشــاه،  شــامــل  غـــرب  منطقه  نــیــروگــاه هــای 
گذشته  دهه  چند  تمام  در  که  ایــلام   و  کردستان 

احداث شدند  کمتر از ۴۰۰۰ مگاوات است.

وعده ای که زود عملی شد

اقدام ماندگار نماینده مجلس در زیرساخت های انرژی استان کرمانشاه



ضمیمه رایگان روزنامه در کرمانشاه

از فعال شدن ۹۰ دستگاه اتوبوس در  رییس سازمان حمل و نقل مسافر شهرداری کرمانشاه 
سطح شهر کرمانشاه تا پایان سال خبر داد.

رضا دوستی ، با اشاره به خرید ۱۰۷ دستگاه اتوبوس برای تقویت و نوسازی ناوگان حمل و نقل 
از این تعداد تاکنون تنها ۴۴ دستگاه به کرمانشاه تحویل شده  درون شهری کرمانشاه گفت: 

است.
وی با بیان اینکه پول همه اتوبوس های خریداری شده پرداخت شده، افزود: بعد از گذشت یک 
آن تحویل نشده که در حال رایزنی با وزارت  سال از خریداری این اتوبوس ها هنوز ۶۳ دستگاه 

کشور برای تسریع در تحویل اتوبوس های باقی مانده هستیم.
دوستی گفت: از مجموع ۴۴ دستگاه اتوبوسی هم که به شهرداری کرمانشاه تحویل شده، تاکنون 

۱۹ دستگاه آن در سطح شهر فعال شده و برای مابقی راننده نداریم.
رییس سازمان حمل و نقل مسافر شهرداری کرمانشاه با اشاره به صدور فراخوان جذب راننده 
برای اتوبوس های جدید گفت: این ۲۵ دستگاه اتوبوس باقی مانده در صورت جذب راننده تا پایان 
دی ماه در سطح شهر فعال خواهند شد. وی ابراز امیدواری کرد، با فعالیت این تعداد اتوبوس 
بتوان ۱۰ مسیر اتوبوسی شهر کرمانشاه را فعال کرده و به ۲۰ شهرک در این مسیرها خدمات رسانی 
داشت. دوستی با اشاره به حذف بسیاری مسیرهای اتوبوسی شهر کرمانشاه گفت: در گذشته ۲۵ 
تا ۳۰ مسیر اتوبوس در شهرکهای کم برخوردار فعال بود که به دلیل کمبود اتوبوس بسیاری از این 
مسیرها از جمله مسیر شهرک های جعفرآباد، دولت آباد و حکمت آباد حذف شد و در حال حاضر 

در این شهرک ها تنها هفت مسیر فعال است.
این مسئول ابراز امیدواری کرد: با جذب راننده و فعال شدن اتوبوس های تحویل شده، مسیرهای 

اتوبوسی در این محلات کم برخوردار مجددا فعال شود.
وی با اشاره به کمبود اتوبوس های درون شهری کرمانشاه گفت: در حال حاضر تنها ۵۰ دستگاه 
اتوبوس بخشی خصوصی داریم که بعد از ۱۰ سال قرارداد این افراد به پایان رسیده و پیگیر عقد 

قرارداد مجدد با رانندگان این اتوبوس ها هستیم تا بتوانیم آنها را در سطح شهر فعال کنیم.
دوستی اظهار کرد: با عقد قرارداد با رانندگان ۵۰ اتوبوس بخش خصوصی در مجموع تا پایان سال 
بیش از ۹۰ دستگاه)۵۰ دستگاه اتوبوس بخش خصوصی و ۴۴ دستگاه اتوبوس ملکی شهرداری( 

در سطح شهر کرمانشاه فعال می شود.

سختی های  به  اشــاره  با  کرمانشاه  شهرداری  شهری  سبز  فضای  و  منظر  سیما،  سازمان  رئیس 
برنامه ای  برای کاشت این درختان  کاشت و نگهداری درختان میوه در سطح شهر گفت: فعلا 

نداریم و ترجیح ما استفاده از درختان مقاوم و کم آب بر است.
شهر  در  “رایــگــان”  میوه  نهال  توزیع  درختکاری  هفته  در  هرساله  اینکه  بیان  با   ، غلامی  کامجو 
کرمانشاه انجام می شود، گفت: سال گذشته هشت هزار نهال میوه بصورت رایگان در اختیار مردم 

قرار داده شد تا در حیاط منازل کاشته و از ثمرات آن بهره مند شوند.
وی در خصوص برنامه کاشت درختان میوه در سطح شهر گفت: برنامه هایی در گذشته در این 
ح شد، اما حقیقت این است که کاشت و نگهداری این درختان با سختی هایی همراه  زمینه مطر

است و نمی توان به راحتی آنها را در فضای سبز شهر مورد استفاده قرار دارد.
غلامی گفت: این درختان سالانه به چند بار سم پاشی نیاز دارند و از طرفی مقاومت کمتری دربرابر 
سرما دارند. علاوه بر اینها این درختان عمدتا آب بر هستند و مصرف آب بالایی دارند و کاشت آنها 

در شرایط کم آبی کشور به صرفه نیست.
غلامی گفت: همچنین این درختان عمر کوتاهتری داشته و زود از بین می روند و ما نیاز به درختانی 
داریم که ماندگاری طولانی در فضای سبز شهر داشته و از طرفی در مقابل بی آبی و سرما مقاوم 

باشند.
وی افزود: یکی از چالش های دیگر هم بحث سرقت نهال درختان میوه است که موجب شده 

کاشت این درختان با محدودیت مواجه شود.
رییس سازمان سیما، منظر  فضای سبز شهرداری کرمانشاه گفت: با توجه به این مشکلات در 

حال حاضر برنامه ای برای کاشت درختان میوه نداریم.
وی با اشاره به توقف کاشت نهال درخت کاج گفت: کاج درخت بومی ایران نیست و کاشت آن با 
آسیب های بسیاری برای محیط زیست و سایر درختان همراه است، بنابراین کاشت این درخت 

متوقف شده و امسال نهالی از این درخت خریداری نکرده ایم.
وی خاطرنشان کرد: این درخت به سفره های آب زیرزمینی آسیب وارد کرده و از طرفی مانع رشد 

درختان دیگر در اطراف خود می شود.
غلامی گفت: درختانی که پیگیر کاشت آنها در سطح شهر هستیم درختانی مانند زبان گنجشک، 

، زیتون تلخ و ... است که هم مقاوم بوده و هم کم آب بر هستند. صنوبر، چنار

رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرمانشاه گفت: سال ها قبل پلاک کوبی درختان 
شهر کرمانشاه به صورت سنتی و آلومینیومی انجام شد که پس از مدتی اغلب پلاک ها به سرقت رفت و همین 

ج شود.  موضوع باعث شد اطلاعات مربوط به هر اصله درخت هم از دسترس خار
به گزارش مرکز اطلاع رسانی شهرداری کرمانشاه کامجو غلامی، با اشاره به اینکه هم اکنون روش های جدیدتری 
شهردار  تاکید  با  و  شده  اخذ  تصمیمات  آخرین  طبق  کرد:  اظهار  دارد  وجود  درختان  اطلاعات  جمع آوري  برای 

کرمانشاه قرار است شناسنامه درختان به روش جی.آی.اس تهیه شود. 
وی افزود: در صورت پیشرفت به موقع برنامه ریزی های، کار در بازه زمانی یازده ماهه و توسط ٢ شرکت اجرا 
ح  می شود.  رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرمانشاه تصریح کرد: اعتبار اجرای این طر
در مرحله اول حداقل سه میلیارد تومان است و در روش جی.آی.اس اطلاعات مربوط به درختان توسط عکس 

برداری های هوایی و فعالیت میدانی نیروها جمع آوری می شود. 
وی گفت: برای حفظ و احیای فضای سبز به ویژه جلوگیری از قطع درختان در کنار اقدامات شهرداری نیازمند 
همکاری مردم نیز هستیم چرا که دیده می شود برخی از آپارتمان سازها برای اینکه نمای ساخت و سازشان بهتر 

دیده شود اقدام به از بین بردن درختان مقابل آپارتمان می کنند. 
این مقام مسئول عنوان کرد: برخی از شرکت ها و یا مغازه داران نیز گاهی به خاطر نصب تابلوهای تبلیغاتی 

موجب قطع و یا آسیب به درختان می شوند که این موضوع ناراحت کننده است. 
وی تشریح کرد: درختان فواید بسیاری برای محیط زیست دارند و قطع هر درخت و یا از بین رفتن آن به معنی 

آسیب به انسان و محل زندگی او است. 
غلامی با اشاره به اینکه در شهرداری کمیسیونی با عنوان حفظ و گسترش فضای سبز وجود دارد گفت: حفظ 
درختان و جلوگیری از قطع بی دلیل آن ها و صدور مجوز برای قطع درختانی که خطر جانی یا مالی به دنبال دارند از 
فعالیت های این کمیسیون است.  وی عنوان کرد: هر چند زمانی که درختی به علت حادثه ساز بودن قطع شود 
شهرداری همان منطقه موظف است چندین اصله درخت را غرس کند. این مقام مسئول ادامه داد: مساحت 
فضای سبز شهر کرمانشاه حدود یک هزار و ۶۶ هکتار است و چندین پارک در مناطق هشت گانه در حال 
احداث است که با بهره برداری از آن ها میزان فضای سبز افزایش می یابد. وی در خصوص سرانه فضای سبز 
اضافه کرد: استاندارد سرانه در هر شهری متفاوت است به گونه ای که هر چه آلودگی هوا بیشتر باشد سرانه 
هم بیشتر خواهد بود. غلامی با بیان اینکه هم اکنون سرانه فضای سبز در کرمانشاه ١٠ متر و ۵۵ سانتیمتر مربع 

است، گفت: سرانه تا پایان سال به یازده متر مربع می رسد.

رییس سازمان حمل و نقل مسافر شهرداری کرمانشاه:رییس سازمان حمل و نقل مسافر شهرداری کرمانشاه:

۹۰۹۰ اتوبوس تا پایان سال در کرمانشاه فعال می شود اتوبوس تا پایان سال در کرمانشاه فعال می شود

رییس سازمان فضای سبز شهرداری کرمانشاه عنوان کرد:رییس سازمان فضای سبز شهرداری کرمانشاه عنوان کرد:

توقف کاشت درخت »کاج« در کرمانشاهتوقف کاشت درخت »کاج« در کرمانشاه

رئیس سازمان منظر و فضای سبز شهری کرمانشاه خبر داد؛ رئیس سازمان منظر و فضای سبز شهری کرمانشاه خبر داد؛ 

انجام آمار برداری درختان کرمانشاه با سیستم جی.آی.اس انجام آمار برداری درختان کرمانشاه با سیستم جی.آی.اس 
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عاشق شو ارنه روزی کار جهان سرآید
حافظناخوانده نقش مقصود، از کارگاه هستی

چهارشنبه      6  دی ۱402  شماره 6667
ضمیمه رایگان روزنامه د  ر استان کرمانشاه

بر  گفت:  کرمانشاه  کشتی  هیات  رئیس 
ح شــــده، در  ــای مــطــر ــاهـ خـــلاف بــرخــی ادعـ
روی  بــه  هــمــواره  کرمانشاه  کشتی  هیات 
بــاز بــوده و از حضور  مربیان و ورزشــکــاران 
همه پیشکسوتان و علاقه مندان به این 

رشته استقبال کرده ایم.
محمدحسین محبی در گفت و گو با جام 
کشتی  وضعیت  آخرین  خصوص  در  جم، 
در  استان  منتخب  تیم  نتایج  و  کرمانشاه 
داشت:  اظهار  کشور  قهرمانی  مسابقات 
این  در  خــوبــی  نتایج  دارم  قــبــول  هرچند 
بپذیریم  باید  اما  نکردیم  کسب  رقابت ها 
کــرمــانــشــاه  ــوان وظــرفــیــت کشتی  ــ ت هــمــه 

همین قدر است.
ــنــکــه کــشــتــی گــیــران  ــه ای ــا اشــــــاره بـ وی بـ
دیگر  و  انــد  شــده  انگیزه  بــی  کرمانشاهی 

پیدا نمی  مانند سابق در سالن ها حضور 
که  هم  هــرکــاری  هیات  در  ما  گفت:  کنند، 
آن ها  لازم بوده برای ایجاد انگیزه در میان 
سودبخش  متاسفانه  اما  ایم  داده  انجام 

نبوده است.
ــور در  ــضـ مــحــبــی تـــصـــریـــح کــــــرد: بــــــرای حـ
قصد  که  زمانی  کشور  قهرمانی  مسابقات 
انتخابی  مسابقات  در  برتر  نفرات  انتخاب 
را داشتیم در کل فقط حدود ۱۱۰ نفر حضور 
پیدا کردند اما روزگاری در همین کرمانشاه 
شرکت  ورزشکار  حدود ۳۲۰  وزن  یک  برای 

می کردند.
ادامــه داد:  کرمانشاه  کشتی  رئیس هیات 
قهرمانی  مسابقات  در  اســاس  همین  بر 
کشور با همه نفراتمان حضور پیدا کردیم 
مقامی  بــه  نتوانستیم  نــیــز  نــهــایــت  در  و 

از  یکی  تا  کنیم  پیدا  دست  دهمی  از  بهتر 
ضعیف ترین نتایج چند سال اخیر کشتی 

کرمانشاه رقم بخورد.

وی تصریح کرد: با روند فعلی نه تنها امیدی 
حتما  بلکه  نیست  شرایط  شــدن  بهتر  به 
ــن هــم خــواهــد شــد و  وضعیت بــدتــر از ای

کشتی  افول  گر  باید نظاره  متاسفانه فقط 
کرمانشاه باشیم.

هیات  مالی  مشکلات  به  اشــاره  با  محبی 
ــود شـــهـــرداری  ــ کــشــتــی نــیــز گــفــت: قــــرار ب
هیات  بــه  دارد  اخــتــیــار  در  کــه  منابعی  از 
با  نهایت  در  اما  باشد  داشته  کمک هایی 
مخالفت شورای شهر این موضوع منتفی 
در  بیشتری  تحول  و  تغییر  نتوانیم  تا  شد 

هیات انجام دهیم.
ادامــه  در  کرمانشاه  کشتی  هیات  رئیس 
اینکه در خانه کشتی همواره به  با بیان  و 
مربی  از  رشته  ایــن  بــه  مــنــدان  علاقه  روی 
بــاز  پیشکسوتان  تــا  گــرفــتــه  ــار  ــکـ ورزشـ و 
افراد  از حضور همه  ما  گفت:  بوده است، 
از چند مربی نیز  استقبال می کنیم و حتی 
برای حضور در سالن های کشتی و تمرین 

اما  ایــم  کـــرده  گــیــران دعـــوت  کشتی  دادن 
استقبالی نشده است.

وی با ابراز پشیمانی از پذیرفتن مسئولیت 
متاسفانه  گفت:  کرمانشاه  کشتی  هیات 
همه زحمات مجموعه هیات کشتی توسط 
منتقدین نادیده گرفته شده است تا امروز 
برعهده  را  هیات  این  مسئولیت  اینکه  از 

گرفتم پشیمان باشم. 
ریاست  زمـــان  در  گــفــت:  پــایــان  در  محبی 
مــن بــر هــیــات کشتی کــرمــانــشــاه بـــود که 
کشتی  ساله   ۱۰۰ تاریخ  در  بــار  اولین  ــرای  ب
آسیا  قهرمان  کرمانشاه  وزن  سنگین  گیر 
از قهرمانان کشتی استان  شد و چند نفر 
اما  شــدنــد  اســتــخــدام  مختلف  ادارات  در 
برخی ها به گونه ای رفتار می کنند که انگار 

هیچ اتفاقی نیفتاده است.

درِ هیات کشتی کرمانشاه همواره به روی مربیان و ورزشکاران باز بوده است

رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق کرمانشاه:

تقدیر وزیر کشور از شهردار کرمانشاهاز کشت و صادرات "زعفران" در کرمانشاه غافل نشویم

خبر

رئیس اداره محیط زیست کرمانشاه:
ــلان” احـــتـــمـــالا اواخـــــر  ــ ــی ــ ــش ــ “ه

زمستان احیاء می شود
شهرستان  زیــســت  محیط  اداره  رئــیــس 
تالاب  احتمالا  اســت،  معتقد  کرمانشاه 
هشیلان در اواخر زمستان احیاء خواهد 

شد.
بر  اخیر  بــارش هــای  تاثیر  از  فلاحتی   محمدحسین 
وضعیت منابع آبی کرمانشاه از جمله تالاب هشیلان 
یاد کرد و گفت: اگرچه بارش های خوبی داشتیم، اما 
تــالاب هشیلان  بــارش هــا کمکی به احیا کامل  ایــن 

نکرده است.
وی با بیان اینکه در حال حاضر تنها به دلیل جاری 
شدن آب های سطحی به درون سراب سبزعلی)منبع 
تغذیه تالاب هشیلان( این سراب تا حدودی آب دارد، 
افزود: هنوز خود سراب سبزعلی خروجی آب ندارد که 

بخواهد تالاب هشیلان را نیز تغذیه کند.
رئیس محیط زیست شهرستان کرمانشاه یادآور شد: 
با توجه به بافت اسفنجی تالاب هشیلان و خشکی 
بــوده،  آن مواجه  با  تــالاب طی ماه های اخیر  ایــن  که 
آبــی را وارد خــود تــالاب نکرده  بــارش هــای کنونی نیز 
است. فلاحتی با بیان اینکه برای احیاء تالاب هشیلان 
نیازند  آن  تغذیه  منبع  عنوان  به  سبزعلی  ســراب  و 
بارش موثر برف هستیم، ادامه داد: بارش های فعلی 
که در سال آبی جاری در کرمانشاه نزدیک ۱۰۰ میلی متر 
بوده برای احیاء تالاب کافی نیست و باید بارش های 

مستمر و بین ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلی متر داشته باشیم.
وی این نکته را نیز یادآور شد که سطح آب زیرزمینی 
منطقه به دلیل خشکسالی و اضافه برداشت پایین 
است و یکی دیگر از مواردی که به احیا تالاب کمک 
آب هــای زیرزمینی با بارش  بــالا امــدن سطح  می کند 
چاه های  از  آب  بــرداشــت  اضافه  از  جلوگیری  و  زیــاد 
اطراف خواهد بود. رئیس محیط زیست شهرستان 
کرمانشاه اظهار کرد: با مجموع این اوصاف چنانچه 
و  بهمن  اواخـــر  احتمالا  باشد،  خــوب  ــارش  ب شرایط 
تــالاب هشیلان  یا اوایــل اسفند شاهد احیاء کامل 
شرایط  نیز  نیلوفر  ســراب  فلاحتی،  گفته  به  باشیم. 
نشده  احیاء  کامل  طور  به  هنوز  و  داشته  مشابهی 

است. 

رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی کرمانشاه از زعفران به عنوان یک ظرفیت مهم بخش 
کشاورزی کرمانشاه یاد کرد و با بیان اینکه اقبال کشاورزان به کشت این محصول بیشتر شده، 

گفت: آماده ایم انجمن زعفران را در استان راه اندازی کنیم.
ناصر مرادی ، از زعفران به عنوان یکی از ظرفیت های مهم کشاورزی کرمانشاه یاد کرد و افزود: 
در سالیان قدیم و حتی قبل از خراسان، کرمانشاه خواستگاه تولید زعفران بوده و کشت این 
محصول در کرمانشاه انجام می شده است. وی با اشاره به کیفیت زعفران تولیدی در کرمانشاه، 
یادآور شد: خوشبختانه اکنون اقبال کشاورزان استان نیز به کشت این محصول افزایش یافته 

است. نائب رئیس اتاق بازرگانی کرمانشاه یکی از دلایل لزوم توجه به کشت زعفران را نیاز آبی 
پایین این محصول دانست که با توجه به شرایط خشکسالی که اکنون با آن مواجهیم بسیار حائز 
اهمیت است و اظهار کرد: زعفران تنها به دوبار آبیاری در ماه های شهریور و مهر نیاز دارد و بسیار 
کم آب بَر است. به گفته مرادی، کشت زعفران از نظر اقتصادی نیز مقرون به صرفه است، زیرا در 
حال حاضر هر کیلوگرم زعفران حدود ۶۵ تا ۷۰ میلیون تومان قیمت دارد.وی خاطرنشان کرد: 
هر هکتار کشت زعفران در سال های چهارم و پنجم می تواند تا بیش از هفت کیلوگرم نیز تولید 
داشته باشد که رقم قابل توجهی است و مجموع این موارد اقبال کشاورزان به کشت زعفران 
را افزایش داده و از کشت آن نیز خوب جواب گرفته اند. مرادی از زعفران به عنوان یک محصول 
مهم صادراتی نیز یاد کرد که متقاضی فراوانی در کشورهای همجوار و حتی کشورهای اروپایی دارد و 
از همین رو تولید این محصول علاوه بر تامین نیاز داخلی می تواند بعد صادراتی نیز داشته باشد.

وی سپس به پیگیری های اتاق بازرگانی برای راه اندازی انجمن زعفران در استان کرمانشاه اشاره 
کرد و ادامــه داد: جلساتی هم در این خصوص برگزار شد، اما مانع اصلی این است که اعضای 
انجمن باید کارت بازرگانی داشته باشند و چون برخی از کشاورزان و تولیدکنندگان شرایط گرفتن 

کارت بازرگانی را ندارند، روند کار دشوار می باشد.
نائب رئیس اتاق کرمانشاه با بیان اینکه همچنان آماده راه اندازی انجمن زعفران هستیم، گفت: 
تا زمان تشکیل این انجمن، می توان کمیته ای مخصوص محصول زعفران را ذیل انجمن ارگانیک 
کرمانشاه راه انــدازی کرد. در حال حاضر در استان کرمانشاه حدود ۶۰۰ هکتار از اراضی زیر کشت 

زعفران است و پیش بینی می شود امسال تولید این محصول به حدود ۳.۵ تن برسد.

کــرمــانــشــاه در  از شـــهـــردار  کــشــور  ــر  ــ وزی
اربعین  زائران  به  رسانی  خدمات  راستای 

حسینی تقدیر کرد.
شهرداری  رسانی  اطــلاع  مرکز  گــزارش  به 
کــرمــانــشــاه، هــمــایــش روز مــلــی حــمــل و 
حضور  بــا  آذرمـــاه   ۲۸ شنبه  ســه  روز  نقل 
 ، ، معاون عمرانی وزارت کشور وزیر کشور
دهیاری های  و  شهرداری  سازمان  رییس 

در  مسئولین  دیگر  و  شــهــرداران   ، کشور
تالار وحدت وزارت کشور برگزار شد.

بــا  ــور  ــ ــش کــ وزیـــــــر  ــایــــش،  ــمــ هــ ــن  ــ ــ ای در 
ــوروزی شــهــردار  اهـــدای لــوحــی، از دکــتــر نـ
کــرمــانــشــاه در راســتــای خــدمــات رســانــی 
مــوضــوع  در  حسینی  اربــعــیــن  ــران  ــ زائ بــه 
 ۱۴۰۲ حــســیــنــی  اربـــعـــیـــن  نــقــل  و   حــمــل 

تقدیر کرد.


